
Protokół nr 47/XLVII/10
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 8 września 2010r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, ul. Rynek 1.

Godzina rozpoczęcia - 10.10
Godzina zakończenia - 12.00

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie - Andrzej Behan  otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  20 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1 
do protokołu)

Radni nieobecni na sesji:
1. Tadeusz Daszkiewicz

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła porządek obrad sesji w brzmieniu:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od   
     dnia 13 lipca 2010r. do dnia 24 sierpnia 2010r. 
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.
b) zmieniająca uchwałę nr 391/XLVI/10 z dnia 21 lipca 2010 r w sprawie określenia trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej 
c) w sprawie  uchwalenia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku na  terenie  Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda 
d) w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów 

uczniów niepełnosprawnych. 
e) w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Rzymskokatolickiej  Parafii  pw.  Św.  Katarzyny  na  prace 

konserwatorskie,  restauratorskie  wykonywane  w kościele  parafialnym w Nowej  Rudzie  przy ul. 
Radkowskiej 

f) w  sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z  radą  działalności  pożytku 
publicznego, organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  projektów  aktów  prawa  miejscowego  w 
dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

g) w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

h) w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

5.Odpowiedzi na interpelacje. 
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XLVI sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  
przyjęła protokół z XLVI sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 13 lipca 2010r. do dnia 24 sierpnia 2010r.   (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  Sprawozdania 
Burmistrza z realizacji  uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od  dnia  13 lipca 2010r. do dnia 24 
sierpnia 2010r. 

Radny Krzysztof Richter – pkt IV ppkt. 8 „W związku z koniecznością wykonania robót dodatkowych, bez  
których  niemożliwa  jest  realizacja  robót  podstawowych  na  zadaniu  „Termomodernizacja  obiektów 
edukacyjnych (remont dachu saki gimnastycznej przy Gimnazjum Nr 1) w Nowej Rudzie” przesunięto termin  
zakończenia robót na dzień 30 sierpnia 2010r.” - dnia 7 września miał odbyć się odbiór prac ale remont 
dachu  jest  nieukończony,  sala  gimnastyczna  jest  zalana.  Naprawa  dachu  i  remont  sali  gimnastycznej 
wykonują dwaj różni wykonawcy. Kto zapłaci za wynikłe szkody i kiedy nastąpi odbiór robót?

Pan Roman Kaczmarek – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – faktycznie 7 września miał odbyć 
się odbiór prac  ale  Urząd odmówił  z  uwagi  na to,  iż  roboty są  niezakończone.  Od dnia  30 sierpnia  są 
naliczane kary umowne, zgodnie z podpisaną umową. Zalane pomieszczenia pod remontowanym dachem 
mają być naprawione przez spółdzielnię rzemieślniczą, na jej koszt. Do momentu naprawy tych pomieszczeń 
nie odbędzie się odbiór podstawowych robót czyli dachu. Do dnia ponownego zgłoszenia daty odbioru są 
naliczane kary umowne o czym został poinformowany wykonawca i prezes spółdzielni rzemieślniczej.

Radna Regina Wałęsa – pkt. IV ppkt 22 „Według posiadanych informacji RZGW otrzyma kwotę 3 mln zł z  
przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji technicznej i roboty związane z remontem i uporządkowaniem  
potoku Dzik.” - kiedy planowane są roboty remontowe ?

Pan Tomasz Kiliński  – Burmistrz Miasta – z posiadanych informacji  od RZGW wie,  że planowane jest 
wydatkowanie środków w wysokości 2mln zł do końca bieżącego roku. Trwają prace projektowe związane z 
uruchomieniem prac remontowych,  kontynuacja prac będzie rozpoczęta w 2011r.  w okresie wiosennym. 
Kwota pochodzi z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i z Narodowego Funduszu Środowiska.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  Sprawozdanie 
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 13 lipca 2010r. do dnia 
24 sierpnia 2010r. 

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 13 lipca 2010r. do dnia 24 sierpnia 2010r. 

Ad. 4. Podjęcie pozostałych uchwał:

a)  w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w dniu dzisiejszym został  przedstawiony nowy projekt uchwały w 
którym zawarto m.in. zmiany dotyczące :

Strona 2/10



− Ministerstwo Finansów poinformowało o zwiększeniu części  oświatowej subwencji  ogólnej  o kwotę 
46.135,-zł z przeznaczeniem na sfinansowanie wydatków związanych z przeprowadzeniem remontów 
bieżących w placówkach oświatowych.  Środki  te  przeznacza się  na  zwiększenie planu remontów w 
Gimnazjum Nr 1;

− Wojewoda Dolnośląski poinformował o wniosku dot. przyznania dotacji na usuwanie skutków powodzi 
oraz  koniecznością  wykorzystania  i  rozliczenia  kwoty  dotacji  do  końca  bieżącego  roku  zachodzi 
konieczność wprowadzenia w chwili obecnej po stronie dochodów budżetu kwoty dotacji w wysokości 
mln zł. Środki zostaną przeznaczone na: remont mostu ul. Radkowska oraz ul. Szkolna; odbudowę i 
modernizację  kotłowni  MOK  ul.  Słupiecka;  odbudowę  drogi  zniszczonej  w  trakcie  powodzi  ul. 
Kasztanowa; odbudowa odcinka drogi  zniszczonej  w trakcie powodzi Al.  Najświętszej Marii  Panny; 
remont  zalanej  posadzki  małej  hali  przy  ul.  Kłodzkiej;  odbudowę  odcinka  drogi  gminnej  ul.  E. 
Kwiatkowskiego.

Szczegółowe zmiany do budżetu miasta zostały opisane w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo-Budżetowa w dniu dzisiejszym analizowała powyższy projekt 
uchwały, opiniując go pozytywnie. Opinia nie była podjęta jednogłośnie.

Radny Michał Prokopczak – czy jest ukończona dokumentacja na ul. Kasztanową ? Chciałby prosić aby w 
ul. Górskiej, przy ul. Kasztanowej, gdzie mieści się przepust wody (w stronę ul. Radkowskiej) były również 
ujęte  te  roboty.  Spływające  z  Zagórza  wody  opadowe  wpadają  do  przepustu,  który  powinien  zostać 
odnowiony o większą średnicę. Jeżeli jest taka możliwość to prosiłby o włączenie tych prac do inwestycji 
która będzie prowadzona w ul. Kasztanowej.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  dokumentacja  na  ul.  Kasztanową  została  przygotowana  i 
ukończona.

Pan Roman Kaczmarek – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – dokumentacja dotyczyła tylko ul. 
Kasztanowej, wykonanie robót o których mówi radny jest niemożliwy, byłby to koszt ok. 200tys zł. Jest tam 
potrzeba wymiany dość długiego odcinka kolektora kanalizacji  deszczowej, który znajduje się na terenie 
prywatnym a przede wszystkim konieczne jest przejście przez drogę powiatową. Te prace są konieczne do 
wykonania ale nie w ramach środków, które miasto otrzymało na remont ul. Kasztanowej.

Radny Michał Prokopczak – w jakim terminie w 2011r. te prace zostaną wykonane?

Pan Tomasz Kiliński  – Burmistrz Miasta – nie można oczekiwać informacji  czy konkretnej  odpowiedzi 
kiedy i za ile prace zostaną wykonane w 2011r. gdy nie ma jeszcze budżetu na rok przyszły. Zgadza się, że 
działania w tej kwestii powinny zostać podjęte.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 11 głosami „za”, przy  7 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 399/XLVII/10

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

b)  zmieniająca uchwałę nr 391/XLVI/10 z dnia 21 lipca 2010 r w sprawie określenia trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego  uchwałę  nr  391/XLVI/10  z  dnia  21  lipca  2010  r  w  sprawie  określenia  trybu  prac  nad 
projektem uchwały budżetowej.
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Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę nr 391/XLVI/10 z dnia 21 lipca 2010 r w sprawie określenia trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 400/XLVII/10

zmieniającą uchwałę nr 391/XLVI/10 z dnia 21 lipca 2010 r w sprawie określenia trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej

c)  w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na terenie Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – wnioskuje o naniesienie do projektu uchwały kilku 
poprawek :
− wykreślenie w paragrafie 14 ustępu 1 w całości, ustęp drugi będzie samodzielną treścią paragrafu 
− wykreślenie w paragrafie 33 w ust. 4 słów „wyznaczonych i odpowiednio oznakowanych”
− doprecyzowanie w tytule Uzasadnienia tj. po słowach „Gminy” wpisanie „Miejskiej Nowa Ruda”
− dopisanie w uzasadnieniu zdania o treści „Pismem Mr NS-HK-062-1/1/MK10 z dnia 1 września 2010r.  

Państwowy  Powiatowy  Inspektor  Sanitarny  w  Kłodzku  zaopiniował  pozytywnie  niniejszy  projekt  
uchwały.”

Przewodniczący Rady Miejskiej – czy poprawki do Uzasadnienia również Rada powinna przegłosować?

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – nie.

Radny  Bogusław  Frącek  –  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii  kilkakrotnie  omawiała  regulamin  czystości  i 
porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda i zapisy dziś przedstawione w projekcie uchwały Komisja 
zaakceptowała pozytywnie. Niemniej został zobligowany do przedstawienia koncepcji finansowania czipów, 
które  mają  służyć  oznakowaniu  psów.  Jeżeli  chodzi  o  partycypowanie  w  kosztach  przez  miasto  to 
członkowie Komisji uważają, iż byłoby to niewłaściwe, gdyż to właściciele psów powinni ponieść część 
kosztów. Takie jest stanowisko Komisji choć nie jest to zapisane w projekcie uchwały. 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – Wydział przeprowadził rozpoznanie w stosunku do 
innych miast nt czipowania psów i w większości przypadków to gminy finansują to zadanie. Gminy uznały, 
iż  w ramach zachęcenia,  promocji,  przez rok/dwa czipują zwierzęta na koszt  miasta.  Wychodzi  to dużo 
taniej.  Koszt  czipowania przez os.  indywidualną jest  drogi tzn.  60zł  czip + 50zł  usługa,  a w przypadku 
zakupu  hurtowego  czipów  przez  miasto  oraz  dzięki  zawarciu  umowy  z  weterynarzem  koszty  te 
zdecydowanie spadną i będzie to ok. 40zł. W projekcie uchwały nie ma zapisu wskazującego kto poniesie 
opłaty za czipowanie,  jest  to rozwiązanie  elastyczne pozwalające miasto przez rok/dwa czipować psy a 
później od tego odstąpić. Takie rozwiązanie przyjęło m.in. Kłodzko. 

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. Komisja dyskutowała nt. czipowania psów uznając, iż do końca 2011r. powinna trwać promocja 
miasta na bezpłatne czipowanie.

Radny Michał  Prokopczak  –  na  Komisji  zapomniano  poruszyć  kwestię  gołębi  oraz  utylizacji  zwierząt 

Strona 4/10



gospodarskich czy też leśnych.

Radny Bogusław Frącek – temat dotyczący gołębi był poruszany i jest zawarty w paragrafie 37. Zapis jest na 
tyle elastyczny, że utrzymywanie ptaków lotnych jest możliwe o ile nie sprawia to uciążliwości.

Radny Michał Prokopczak – chodzi o ptaki, którą znajdują się np. w rynku i zaśmiecają miasto. Czy jest 
zapis w projekcie uchwały który to reguluje? 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – gołębie w rynku są dzikie, nie mają właściciela. 
Trudno w uchwale kogokolwiek zobowiązać do utrzymywania ich w klatkach czy też w czystości. Kogo 
mamy zobowiązać i w jaki sposób? Odnośnie zwierząt dzikich, gospodarskich to są przepisy, które regulują 
w jakiej sytuacji i do kogo należy obowiązek, nie możemy powtarzać takich przepisów w uchwale.

Radny Bogusław Frącek – w projekcie uchwały są ważne zapisy m.in. dotyczące segregacji odpadów, bo 
powoli  wchodzimy  w  obowiązkową  segregację  odpadów  co  będzie  miało  konsekwencje  dla  każdego 
mieszkańca za pewien czas, szczególnie ważne to zadanie będzie dla Noworudzkich Usług Komunalnych. 
Równie  ważnym zapisem jest  regulacja  mówiąca  o  gospodarce  nieczystościami  ciekłymi   i  obowiązku 
podłączenia się do kanalizacji miejskiej. Bilans wodny i ściekowy jest bardzo ważnym rozwiązaniem w tej 
uchwale co za pewien czas przyniesie nam i mieszkańcom bardzo duże korzyści. 

Radny Tomasz Kuczaj – odnośnie regulaminu utrzymania porządku i czystości w mieście chciałby zauważyć 
że  w  mieście  brakuje  specjalnych  pojemników  na  odpady  odchodów  zwierzęcych.  Warto  rozpatrzyć 
możliwość rozmieszczenia w mieście takich pojemników.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – w paragrafie 33 ust 1 pkt. 5 jest pewne rozwiązanie 
w tej kwestii mówiące o tym, że „dopuszcza się umieszczania psich odchodów w koszach na drobne odpady 
pod warunkiem, że są one wyłożone workiem ulegającym biodegradacji”. Chcielibyśmy aby uliczne kosze w 
mieście były wykładane workami biodegradującymi z czego mogliby korzystać właściciele czworonogów, 
tak by nie było konieczności ustawiania kolejnych pojemników w mieście.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez p. Marzenę Wolińską 
dot. wykreślenia w paragrafie 14 ust. 1 w całości, ustęp drugi będzie samodzielną treścią paragrafu.

Rada Miejska 18 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez p. Marzenę Wolińską 
dot. wykreślenia w paragrafie 33 w ust. 4 słów „wyznaczonych i odpowiednio oznakowanych”

Rada Miejska 18 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania”  podjęła:

Uchwałę nr 401/XLVII/10

w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda.

przerwa
po przerwie
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d) w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów 
uczniów niepełnosprawnych.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów uczniów 
niepełnosprawnych.

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  –  jak  co  roku  Radzie  Miejskiej 
przedstawiany jest  projekt  uchwały dotyczący zawarcia  porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Nowa 
Ruda dotyczącego przewozu uczniów niepełnosprawnych. W czerwcu br. Wójt zwrócił się z pismem w tej 
sprawie, Wydział ogłosił przetarg, który został rozstrzygnięty w sierpniu i od września rozpoczął się dowóz 
uczniów. Dowóz dotyczy 28 uczniów (23 z miasta Nowa Ruda, 5 z Gminy Nowa Ruda). Gmina Nowa Ruda 
31 sierpnia br. podjęła stosowną uchwałę w tej kwestii. Koszt przewozu w tym roku będzie kształtował się 
na poziomie 396zł z czego miasto zapłaci 300zł 76gr , gmina 95zł 24gr (wynika to z ilości uczniów).

Radny  Piotr  Wróbel  –  Komisja  Gospodarczo-Budżetowa  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały 
jednocześnie mając nadzieję,  iż nie powtórzy się sytuacja z poprzedniego przetargu i tym razem oferent 
będzie dysponował środkiem transportu umożliwiającym przewóz osób niepełnosprawnych.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – obaj oferenci posiadają środek transportu 
umożliwiający przewóz dzieci niepełnosprawnych na wózkach. 

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów uczniów 
niepełnosprawnych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła :

Uchwałę nr 402/XLVII/10

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów uczniów 
niepełnosprawnych.

e)   w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Rzymskokatolickiej  Parafii  pw.  Św.  Katarzyny  na  prace 
konserwatorskie,  restauratorskie  wykonywane  w  kościele  parafialnym  w  Nowej  Rudzie  przy  ul. 
Radkowskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały   w 
sprawie udzielenia  dotacji  dla  Rzymskokatolickiej  Parafii  pw.  Św.  Katarzyny na prace konserwatorskie, 
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Radkowskiej.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – w miesiącu lutym 2010r. Parafia pw. Św. 
Katarzyny złożyła wniosek o dofinansowanie prac konserwatorskich w Kościele Parafialnym w Słupcu ale z 
uwagi na to, iż brakowało pewnych dokumentów (pozwolenie na wykonywanie pracy konserwatorskiej i 
inne dokumenty wymagane uchwałą) a zostały one dostarczone dopiero w sierpniu br. na dzisiejszą sesję 
Radzie Miejskiej został przedłożony projekt uchwały.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, wniosek 
o  dofinansowanie  został  złożony zgodnie  z  obowiązującą  uchwałą  Rady Miejskiej,  Komisja  nie  miała 
zastrzeżeń.
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie udzielenia  dotacji  dla  Rzymskokatolickiej  Parafii  pw.  Św.  Katarzyny na prace konserwatorskie, 
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Radkowskiej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła :

Uchwałę nr 403/XLVII/10

w sprawie udzielenia dotacji dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Katarzyny na prace konserwatorskie,  
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Radkowskiej.”

f)  w  sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z  radą  działalności  pożytku 
publicznego,  organizacjami  pozarządowymi i  podmiotami  wymienionymi  w art.  3  ust.  3  ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z  radą  działalności  pożytku  publicznego, 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 
statutowej tych organizacji.

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz.  Infrastruktury Społecznej  – jest  to  pewne nowum wynikające z 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, każda z gmin powinna podjąć taką uchwałę 
dotyczącą konsultacji z tzw. sektorem trzecim. Projekt uchwały został przekazany informacyjnie, w formie 
elektronicznej, do wszystkich organizacji pozarządowych działających na terenie miasta, niestety żadna z 
nich nie ustosunkowała się do zapisów w proponowanej uchwale. Jest to projekt uchwały, który pozwoli 
organizacjom pozarządowym szerzej współpracować z Gminą Miejską Nowa Ruda. Chciałby zaznaczyć, że 
konsultacje nie mają mocy sprawczej czyli mogą ale nie muszą być brane pod uwagę przez Radę Miejską.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z  radą  działalności  pożytku  publicznego, 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 
statutowej tych organizacji.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła :

Uchwałę nr 404/XLVII/10

w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radą działalności pożytku publicznego, 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności  
statutowej tych organizacji.

Obrady sesji opuścił radny Tomasz Kuczaj.

g) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda. (ul. Szpitalna 2)
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Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – projekt uchwały dotyczący budynku przy ul. Leśnej 
4 opiewa na kwotę 8tys zł z przeznaczeniem na remont i malowanie klatki schodowej, wymiany okien i 
drzwi  wejściowych oraz  miejscowa naprawa dachu.  Jest  to  kredyt  na  30  miesięcy,  Gmina  Miejska  jest 
członkiem wspólnoty z udziałem wynoszącym 37,29%. Natomiast projekt uchwały dotyczący budynku przy 
ul.  Szpitalnej 2 opiewa na kwotę 100tys z przeznaczeniem na remont dachu, remont i malowanie trzech 
klatek schodowych, wymianę siedmiu par pionów wodno-kanalizacyjnych. Jest to kredyt na 72 miesiące, 
Gmina Miejska jest członkiem wspólnoty z udziałem wynoszącym 19,89%.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarczo-Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Czy na 
tak duży remont w budynku przy ul. Leśnej 4 wystarczy kwota 8tys zł?

Pani Marzena Wolińska  - Zastępca Burmistrza Miasta - szczegóły mógłby podać zarządca nieruchomości.

Radny Andrzej Cyman – w obu przypadkach jest to uzupełnienie brakującej kwoty.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła :

Uchwałę nr 405/XLVII/10

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

h)  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda. (ul. Leśna 4) Wobec braku głosów Przewodniczący 
Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła :

Uchwałę nr 406/XLVII/10

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez Wspólnotę 
Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.”

Ad. 5.Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Jerzy Pulit – otrzymał trzy odpowiedzi na interpelacje, jest usatysfakcjonowany.

Radna Regina Wałęsa – otrzymała odpowiedź na interpelacje dot. zamontowania tablicy informacyjnej na 
osiedlu Waryńskiego, odpowiedź jest negatywna. Jest niezadowolona ale rozumie, że brak środków wynika z 
potrzebą naprawy skutków powodzi. Ma nadzieję, iż tablica będzie zamontowana w 2011r.

Ad. 6. Interpelacje radnych.

Radna  Jolanta  Kasprzyk  –  złożyła  interpelację  na  piśmie  dot.  naprawienia  muru  oporowego  na  rzece 
Włodzicy na wysokości budynku położonego przy ul. Świdnickiej 109.
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Radny Michał Prokopczak – ustawa zawarta w Dzienniku Ustaw obowiązująca do lipca br. nic nie mówi o 
tym kto jest właścicielem urządzeń na rzekach, ciekach wodnych. Dziennik Ustaw wydany 7 lipca br. jest 
ważny tylko 3 miesiące. Na jakiej zasadzie ktoś jest właścicielem kładki czy też mostku prowadzącego do 
nieruchomości? Prosi o wykładnię prawną do kogo należy obowiązek naprawy, odbudowy mostków bądź 
kładek będących jedynym dojściem do posesji. Czy taki obowiązek leży na właścicielu posesji czy RZGW? 
Złożył interpelację na piśmie dot. remontów mostków i kładek przy ul. Radkowskiej.

Radny Henryk Zimoch – prosi o rozważenie możliwości wydzierżawienia terenu od prywatnego właściciela 
w celu umieszczenia wiaty przystankowej między budynkami 93-97 na ul.  Świdnickiej.  Prosi o podjęcie 
interwencji dot. naprawy studzienek TP przy posesji Rolna 18a.

Radna Regina Wałęsa – złożyła interpelacje pisemne dotyczące:
− wymiany kanalizacji burzowej na os. Waryńskiego w Słupcu przy ul. Wyspiańskiego i ul. Waryńskiego
− udrożnienia studzienek burzowych na os. Waryńskiego 
− modernizacji rurociągu burzowego przy posesji znajdującej się przy ul. Radkowskiej 75
− odnowienie znaków poziomych przy skrzyżowaniu ulic : Radkowskiej, Akacjowej i Szkolnej

Radny Janusz Staniocha – złożył interpelacje na piśmie dot. złego stanu nawierzchni drogi Jana Pawła II.

Ad. 7. Zapytania radnych. 

Radna Irena Caryk – prosi o skoszenie trawy na skwerku przy ul. Radkowskiej. Prosi także o sprawdzenie do 
kogo należy pozostałość po reklamie (rusztowanie) pozostałe na skwerku przy ul. Radkowskiej.

Ad. 8. Sprawy różne.

Radny Zbigniew Radgowski  - dziękuje za wykonanie chodnika przy targowisku w Nowej Rudzie - Słupcu 
ale z uwagi na samochody tam parkujące, które stwarzają zagrożenie dla pieszych, prosi o umieszczenie 
znaku „zakaz zatrzymywania i postoju”.

Radna Irena Caryk – Noworudzkie Stowarzyszenie Pro Publico Bono współpracuje z Bankiem Żywności w 
Wałbrzychu dzięki czemu pomaga rodzinom (ok. 30) z Nowej Rudy i Słupca. Chciała bardzo serdecznie 
podziękować  dyrektorowi  ZGKIM za  umożliwienie  składowania  żywności  w pomieszczeniach  ROM-u. 
Burmistrzowi  oraz  kierowcy  Burmistrza  dziękuje  za  przewóz  tej  żywności  do  Nowej  Rudy.  Dziękuje 
wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji wakacji dla dzieci na Górze Wszystkich Świętych. Dzięki 
wsparciu miasta możliwa była organizacja dla młodzieży obozu wędrownego. Dziękuje także Naczelnikowi 
Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  za  pomoc  w  pisaniu  wniosków  o  dofinansowanie.  Stowarzyszenie 
otrzymało również środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z Wałbrzycha. Chciała także 
poinformować,  iż  w  dniu  17  września  br.  Stowarzyszenie  „Nasza  Nadzieja”  organizuje  spotkanie  z 
dyrektorem jedynego w Polsce ośrodka alzheimerowskiego w Centrum Biznesu i Innowacji w Nowej Rudzie 
Słupcu. Zaprasza opiekunów os. chorych na alzheimera o przybycie na powyższe spotkanie.

Radna Regina Wałęsa – prosi o informację nt chodnika przy skrzyżowaniu ul. Waryńskiego z  ul. Słupiecką 
wraz z przejściem dla pieszych.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – DSDiK ogłosiło przetarg na wykonanie projektu budowlanego dla 
fragmentu zadania, który nie był  ujęty w dużym projekcie (już zatwierdzonym) a dotyczącym przejazdu 
kolejowego i torowiska. To uzupełnienie dokumentacji zostanie wykonane. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  przedstawił  pismo  Starosty  Kłodzkiego  dot.  obchodów  XX  lecia 
samorządu  terytorialnego.  (pismo  zał.  nr  3  do  protokołu).  Prosi  Komisje  Stałe  Rady  Miejskiej  o 
przystąpienie  do  prac  nad  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu  miasta  za  I  półrocze  2010r.,  będzie  to 
tematem obrad październikowej sesji Rady. Z uwagi na to, iż obecna kadencja Rady kończy się w dniu 21 
listopada br. prosi radnych o składanie do Biura Obsługi Samorządu oświadczeń majątkowych do dnia 10 
września br. Zaprasza na uroczystą sesję Rady Miejskiej, która odbędzie się w Miejskim Ośrodku Kultury w 
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dniu 21 września br. Sesja będzie poświęcona obchodom XX lecia samorządu terytorialnego.

Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej  zamknął 
XLVII sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 
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